
  

Sammanträdesprotokoll 
2023-09-27 

 

Fritidsnämnden 

Tid: Onsdagen den 27 september 2023 kl. 13:15-16:30 

Plats: Kempesalen, Centrumhuset Hornet, Hörnefors 

Beslutande: Ari Leinonen (S), ordförande 
Joline Göttfert (M), vice ordförande 
Åsa Heikka (S) 
Åke Johansson (S) 
Olivia Lundgren (S) 
Anders Hägglund (S) 
Roger Persson (M) 
Christer Lindvall (M) 
Lennart Arvidsson (V) 
Solveig Granberg (C) 
Johan Asplund (MP) 

Övriga deltagare: Se sidan två 

Utses att justera: Joline Göttfert (M) 
  

Sekreterare: Digital signatur      §§ 46-52 

 Elisabeth Anttu 

 

Ordförande: Digital signatur    

 Ari Leinonen (S) 

 

Justerare: Digital signatur    

 Joline Göttfert (M)  

 

 

 BEVIS 

Justerat protokoll har offentliggjorts genom anslag 
 

Organ: Fritidsnämnden 

Sammanträdesdatum: 2023-09-27 

Anslaget har satts upp: 2023-10-03 

Anslaget tas ner: 2023-10-25 

Förvaringsplats: Fritidsförvaltningen Umeå kommun 

 

Underskrift: Digital signatur  
 Elisabeth Anttu
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Övriga deltagare 

 

Ej tjänstgörande ersättare 

Sylvi Lundberg (S) 

Bengt Holm (S) 

Tilda Säfvenberg (S) 

Tommy Udd (S) 

Astrid Gustavsson (S) 

Lars-Olof Uhlin (M) 

Rebecca Lagerstedt (V) 

Malin Forss (C) 

Bassam Achour (MP) 

Robert Barkéus (KD) 

 

 

Tjänstemän 

Stefan Hildingsson, fritidsdirektör 

Patrik Samuelsson, verksamhetschef 

Åsa S Boman, verksamhetschef 

Monia Sundelin, controller 

Björn Söderbäck, HR-chef 

Monica Svonni, enhetschef 

Ida Odeblom, fritidskonsulent, §§ 46-48 

Thomas Savilahti, fritidskonsulent 

Sara Stenberg, kommunikatör 

Elisabeth Anttu, nämndsekreterare 
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§ 46 
Diarienr: FN-2023/00006 

Val av justerare, godkännande av dagordning och 

fråga om jäv 

Beslut 

Fritidsnämnden beslutar 

 

att till justerare av dagens protokoll utse Joline Göttfert (M) 

 

att godkänna sammanträdets dagordning med tillägg av en övrig fråga: 

 

Johan Asplund (MP): Säsongslängd för konstsnöspår 

 

att till protokollet notera att ingen person är jävig. 

Ärendebeskrivning 

Eventuella ändringar i nämndens föredragningslista noteras. En jävig 

person får varken delta i handläggningen av ärendet eller närvara vid 

nämndens behandling av ärendet. 

Beredningsansvariga 

Elisabeth Anttu, nämndsekreterare 
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§ 47 
Diarienr: FN-2023/00037 

Handlingsplan bygdemedel 2024 

Beslut 

Fritidsnämnden beslutar 

 

att ställa sig bakom föreslagen handlingsplan för bygdemedel 2024 och 

skickar ärendet vidare till kommunstyrelsens näringslivs- och 

arbetsutskott för beslut. 

 

Ärendebeskrivning  
Bygdemedel är ersättning till de bygder som påverkats av utbyggnaden av 

vattenkraft. Medel som inte behöver avsättas till rennäringen och till att 

ersätta skador som orsakats av vattenkraften kan sökas av kommuner och 

ideella föreningar. 

 
I Umeå kommun har dessa medel sedan lång tid avsatts för att ideella 

föreningar ska kunna söka medel för till exempel att bygga, utveckla och 

anpassa anläggningar, samlingslokaler, friluftsanläggningar med fokus på 

bland annat energisparåtgärder och tillgänglighetsanpassningar. 

 
Det här förslaget till handlingsplan har liknande innehåll som föregående 

års handlingsplan. Innehållet bygger på de mål, regler och principer som 

kommunfullmäktige beslutade om i samband med fastställande av nya 

bidragsregler 2021 samt den handbok som Länsstyrelsen tagit fram för 

bygdemedel. I dokumentet har det tydliggjorts att föreningar även kan 

söka stöd för insatser för att främja fiske. I samband med att förslaget till 

Handlingsplan bygdemedel 2023 beslutades hösten 2022 fick förvaltningen 

i uppdrag att till 2024 lägga till de grundläggande kraven som ställs på 

ideella föreningar för att de ska vara bidragsberättigade (fritidsnämnden 

2022-09-21 § 52). Detta tillägg finns nu med i Handlingsplan bygdemedel 

2024. 
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Kommunstyrelsens näringslivs- och arbetsutskott är beslutande instans för 

det här dokumentet. Handlingsplanen ska även godkännas av 

Länsstyrelsen.  

 

Beslutsunderlag  
Handlingsplan bygdemedel 2024 
 

Beredningsansvariga 
Ida Odeblom, fritidskonsulent  
 

Beslutet ska skickas till 
Kommunstyrelsens näringslivs- och arbetsutskott 
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§ 48 
Diarienr: FN-2023/00018 

Verksamhetsuppföljning T2 2023 

Beslut 

Fritidsnämnden beslutar  

 

att godkänna fritidsnämndens rapport till kommunstyrelsen för  

perioden januari till augusti 2023 

 

att godkänna uppföljning av internkontrollplan för perioden januari till  

augusti 2023 

 

att den interna styrningen och kontrollen är ändamålsenlig och  

tillräcklig 

 

att paragrafen justeras omedelbart. 

Ärendebeskrivning 

Fritidsförvaltningen har upprättat en rapport till kommunstyrelsen enligt 

beslutade anvisningar för verksamhetsuppföljning av perioden januari till 

augusti 2023.  

 

Förvaltningen har även följt upp aktiviteter i fritidsnämndens riskanalys  

och internkontrollplan för perioden januari till augusti. 

Beslutsunderlag 

Fritidsnämndens rapport till kommunstyrelsen för perioden januari till  

augusti 2023 

Fritidsnämndens riskanalys och internkontrollplan uppföljning T2 2023 

Beredningsansvariga 

Monia Sundelin, controller 

Björn Söderbäck, HR-chef 

Monica Svonni, enhetschef Föreningsbyrå/stab 
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Beslutet ska skickas till 
KS diarium, märks KS-2023/00139 Fritidsnämndens rapport till 

kommunstyrelsen för perioden januari till augusti 
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§ 49 
Diarienr: FN-2023/00040 

Taxeändring konstsnöspåret 

Beslut 

Fritidsnämnden beslutar 

 

att ändra taxan för konstsnöspåret vid Nydala enligt följande: 

Dagkort: 75 kr 

Årskort: 1 000 kr 

Låskort: 400 kr 

Studentkort: 700 kr 

 

att det är gratis att åka för alla barn och ungdomar upp till man fyller 

21 år 

 

att taxeändringen gäller fr o m säsongen 2023/2024. 

Ärendebeskrivning 

Fritidsnämnden beslutade 2016-10-25 § 41, (diarienummer FN-

2016/00219) att göra en taxeändring för konstsnöspåret. Nämnden 

beslutade då att dagkorten skulle kosta 75 kr men taxan har i verkligheten 

varit 50 kr. Nu gällande taxa är: 

 

Dagkort: 50 kr 

Årskort: 900 kr 

Låskort: 350 kr 

Studentkort: 600 kr 

 

För barn och ungdomar är det gratis att åka på konstsnöspåret upp till man 

fyller 21 år. 

 

Inför säsongen 2019/2020 började snölagring testas för att kunna 

tidigarelägga säsongsstarten för konstsnöspåret. Försöket med snölagring 

och utkörning av snö permanentades 2022. Snölagring och utkörning av 

snö har medfört ökade kostnader för driften av konstsnöspåret. Dessutom 
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har övriga driftkostnader ökat markant. Ökade driftkostnader och det 

faktum att taxan legat på samma nivå under många år är anledningar till 

att en taxeändring för konstsnöspåret är aktuell.  

 

Förvaltningens förslag är därför att göra följande taxeändring: 

 

Dagkort: 75 kr 

Årskort:  1 000 kr 

Låskort: 400 kr 

Studentkort: 700 kr 

 

Taxeändringen föreslås gälla fr o m säsongen 2023/2024. Förvaltningen 

föreslår också att det fortsatt är gratis att åka på konstsnöspåret för alla 

barn och ungdomar upp till man fyller 21 år. 

Beredningsansvariga 

Anders Linder, verksamhetschef 

Beslutet ska skickas till 
IFK Umeå 
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§ 50 
Diarienr: FN-2023/00041 

Förändringar inom ramen för uppdrag 35 

Beslut 

Fritidsnämnden beslutar 

 

att från och med vintern 23/24 maximalt anlägga 1 isbana per 

skolidrottsplats 

 

att från och med vintern 23/24 ej anlägga skolskidspår 

 

att ta bort Stengången samt Ekvägen från utbytesplanen för konstgräs 

 

att införa ett maxantal gällande antal mål på en 11-manna konstgräsplan 

 

att återremittera frågan i ärendet som rör sarger där förvaltningen får i 

uppdrag att återkomma med motiv för varför man vill hantera frågan om 

sarger olika på olika ställen. 

Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktige gav fritidsnämnden i tilläggsuppdrag år 2020 och 

2021, att analysera nämndens kostnader för anläggningar (egna samt 

förhyrda) i syfte att säkra en långsiktigt hållbar struktur inom nämndens 

ekonomiska förutsättningar. Ett flertal åtgärder har genomförts inom 

ramen för uppdraget, bland annat uppsägning av externa hyreslokaler samt 

förtydligande och korrigeringar gällande gränsdragningslistor gentemot 

andra nämnder. 

 

I Planeringsdirektivet inför 2024 tydliggörs även att tillgängliga medel styr 

grunduppdragets omfattning (bredd/djup), vilket innebär att 

ambitionsnivåer behöver justeras årligen för att klara en budget i balans. 

 

Förvaltningen har utifrån detta tagit fram förslag på förändringar gällande 

skolidrottsplatser samt konstgräsplaner.  
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Skolidrottsplatser 

Isbanor 

Idag förekommer det att Fritid anlägger flera isbanor på vissa 

skolidrottsplatser eller i dess närhet. Förslaget är att standardisera detta till 

att maximalt anlägga en isbana per skolidrottsplats. 

 

Följande förändringar föreslås: 

Ersängsskolan: Har två isbanor inom samma fastighet. Avveckla den mindre 

isbanan utanför förskolan och fortsätta sköta den större banan vid 

fotbollsplanen. 

 

Obbola: Obbola skola har två isbanor inom samma fastighet. Avveckla den 

mindre isbanan med sarg och fortsätta sköta den större banan utan sarg. 

 

Avveckla isbanan ”på ängen” (parkområde i Obbola), med hänvisning till 

isbana på Obbola skola skolidrottsplats. 

 

Holmsund: Avveckla Fiskestigens isbana med hänvisning till isbanorna på 

Storsjöskolans och Skärgårdsskolans skolidrottsplatser. 

 

Midgård/I20: Avvecklas. Isbanan har inte anlagts de senaste åren på grund 

av att den ligger på arenaområde för Rally-VM.  

 

Rosendal: Avvecklas. Ej skolidrottsplats, ligger i parkområde nära förskola. 

Svårarbetad då Fritid inte har maskinpark anpassad för denna begränsade 

cirkelformade parkyta. Under vintersäsongen blir planen mindre och 

mindre då det är svårt att trycka undan snön. Mycket resurskrävande.  

 

Sävar: Avveckla Skogsvallens isbana med hänvisning till isbanan på Sävar 

skolidrottsplats, där även sargen kommer att tas bort på långsidorna för 

enklare driftshantering. 

 

Förtydligande: 

Maja Beskowskolan – fortsätta spola isbana på den stora ytan (Ri-område) 

som ligger i anslutning till fastigheten. 
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Skolskidspår 

Att dra skidspår på skolgårdar ingår ej i fritidsnämndens uppdrag gällande 

skolidrottsplatser. Genom åren har Fritid ändå utfört den tjänsten åt vissa 

skolor men förslaget är att hädanefter hänvisa samtliga skolor till de 

kommunala och föreningsdrivna elljus-/dagsspåren. 

 

Följande skolor har fått skidspår preparerat (varierande frekvens): 

Backenskolan, Ersängsskolan, Grubbeskolan, Hedlundaskolan, Hörnefors 

centralskola, Rödängsskolan, Sjöfruskolan, Sofiehemsskolan, Sävar skola, 

Ålidhemsskolan samt Östermalmsskolan. 

 

Konstgräs 

Utbytesplan 

Konstgräsen på Stengången samt Ekvägen är i väldigt dåligt skick. Förslaget 

är låta dessa planer fungera som spontanytor, det vill säga ej vara 

bokningsbara. Den dagen de är helt obrukbara tas konstgräset bort och 

ersätts ej. 

Ekvägen – hänvisar i stället till Tegstunets konstgräsplaner (11-/7-/5-

mannaplaner). 

Stengången – hänvisar i stället till Carlhöjdskolans konstgräs (7-/5-

mannaplan), samt nya Carlsund konstgräs (11-/7-/5-mannaplan) som 

beräknas vara på plats under 2024. 

Både Ekvägen och Stengången är placerade på parkmark.  

 

Fotbollsmål 

Anläggningarna har begränsad förvaringsmöjlighet av fotbollsmål. Skötsel, 

underhåll och reinvestering av dessa är resurskrävande. Förslaget är att 

införa ett maxantal gällande antal mål per 11-mannakonstgräs. 

 

Förslag max antal: 

4 st. 11-mannamål 

6 st. 7-mannamål 

6 st. 5-mannamål 

 

Effekter av förändringarna 

Jämlikt utbud då ingen skolidrottsplats har mer än en isbana samt att alla 

skolor hänvisas till elljus-/dagsspår för skidåkning. 
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Fritid håller sig till uppdraget gällande skolidrottsplatser. 

 

Minskat slitage på fordon och maskiner (krävs till exempel bil med släp för 

att frakta skoter/fyrhjuling samt spårmaskin till respektive skola för att dra 

spår). 

 

Minskat behov av ekipage (för skidspår) v 2-10, ej behov att hyra 

ersättningsmaskiner. 

 

Minskad förbrukning av drivmedel. 

 

Minskad kostnad för köp av tjänst för de isbanor Fritid ej sköter själv. 

 

På sikt – förändring av maskinpark för högre nyttjande under årets alla 

månader. 

 

Frigör arbetstid, omfördela resurser till andra anläggningar (höja 

kvaliteten) samt klara av nytillkomna anläggningar med befintlig ram. 

 

Utbytesplanen för konstgräs har utökats då ett nytt konstgräs tillkom på 

Östra Ersboda och under 2024 tillkommer ytterligare ett konstgräs på 

Carlslund. I stället för att utöka totala antalet konstgräs i utbytesplanen 

behålls samma volym genom att ta bort Stengången samt Ekvägen. 

Beredningsansvariga 

Sofia Åström, enhetschef drift 

Elisabeth Lundman, enhetschef drift 

Monia Sundelin, controller 

Thomas Savilahti, fritidskonsulent 

Fritidsnämndens beslutsordning 

I ärendebeskrivningen föreslås att sargen på långsidorna tas bort på 

isbanan på Sävar skolidrottsplats för enklare driftshantering. En diskussion 

följer kring motiven för detta förslag som rör Sävar medan ingen förändring 

föreslås för sargen i Hörnefors. Lars-Olof Uhlin (M), Roger Persson (M), 

Johan Asplund (MP), Malin Forss (C) och Joline Göttfert (M) yttrar sig i 

frågan. 
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Yrkande 

Ari Leinonen (S) – återremiss av frågan i ärendet som rör sarger där 

förvaltningen får i uppdrag att återkomma med motiv för varför man vill 

hantera frågan om sarger olika på olika ställen. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Ordförande finner att det finns ett förslag till beslut, tjänsteskrivelsens 

förslag på att-satser med tillägget att återremittera frågan i ärendet som 

rör sarger där förvaltningen får i uppdrag att återkomma med motiv för 

varför man vill hantera frågan om sarger olika på olika ställen. Ordföranden 

konstaterar att nämnden beslutar enligt förslaget. 

Beslutet ska skickas till 
För- och grundskolenämnden 

 
 

 

  



Sida 15 av 17 

Umeå kommun Sammanträdesprotokoll 

Fritidsnämnden 2023-09-27 

 

    
Justerares sign:  Utdraget bestyrks: 

 

§ 51 
Diarienr: FN-2023/00003 

Information och rapporter september 2023 

Beslut 

Fritidsnämnden beslutar 

 

att godkänna redovisningen av informationen. 

Ärendebeskrivning 

Redovisning föreningsstöd 2022 

Monica Svonni, enhetschef, redogör för fördelningen av föreningsstöd 

2022 och ger exempel på verksamhet som beviljats stöd inom de olika 

stödområdena. 

 

Arbetet med nämndens riskanalys och internkontrollplan för 2024 

Stefan Hildingsson, fritidsdirektör, går igenom underlag för riskanalys och 

beskriver planen för hur nämnden blir direkt delaktig i riskinventering och 

riskvärdering. Kontrollområden och identifierade risker samlas in från 

nämnden fram t o m 9 oktober. Riskvärdering genomförs vid 

oktobernämnden och beslut om internkontrollplan tas på nämnden i 

november. 

 

Fritidsdirektören informerar 

• Gemensam utvecklingsstrategi mellan Umeå kommun och Vasa stad 

Utvecklingsstrategin fastställdes i kommunfullmäktige i augusti. 

Fritidsförvaltningens ledningsgrupp var i september till Vasa och 

besökte motsvarande förvaltning i Vasa. Besök gjordes på anläggningar 

och inledande dialoger fördes kring utvecklingsstrategin. I november 

kommer Vasa stads idrottschef till Umeå på besök. 

I september genomfördes också en kick-off för Umeå kommuns och 

Vasa stads utvecklingsstrategi som Stefan Hildingsson deltog i. 

• Lägesrapport fotbollstältet 

Kommunfullmäktige har gett kommunstyrelsen, tekniska nämnden och 

fritidsnämnden ett tilläggsuppdrag 2024 som handlar om att utreda 

olika alternativ för en framtida och hållbar lokalisering av 
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fritidsnämndens behov gällande fotbollstält. Stefan Hildingsson 

informerar om att en arbetsgrupp har bildats som ska arbeta med 

frågan. 

• Hållbar ledutveckling i Umeåregionen 

Tillväxtverket har beviljat ett projektstöd på ca 4,8 miljoner kronor för 

samverkansprojektet Hållbar ledutveckling i Umeåregionen. 

Koordinering sköts av Visit Umeå och arbetet sker i samverkan mellan 

kommunerna Umeå, Vindeln, Robertsfors, Vännäs och Bjurholm. 

• Verksamhetschef för Föreningsbyrå och stab 

Monica Svonni byter roll från enhetschef till verksamhetschef för 

Föreningsbyrå och stab fr o m 1 oktober. Ny enhetschef kommer att 

rekryteras. Frågan är samverkad i enighet i fritidsförvaltningens 

samverkansgrupp. 

 

Övrig fråga 

Johan Asplund(MP): Säsongslängd för konstsnöspår. 

Enligt servicenivåerna för skidspår som fritidsnämnden fastställt körs 

Nydala konstsnöspår fram t o m vecka 17. Johan Asplund (MP) undrar om 

det skulle finnas möjlighet att förlänga säsongen in i maj så länge det finns 

snö genom att köra spåren t ex 2 gånger per vecka. 

Stefan Hildingsson svarar att driftavdelningen får titta på frågan. 

Kvalitetsdeklarationer och servicenivåer ska upp till beslut i nämnden i 

november. 

 

Driftram 2024 

Monia Sundelin, controller, redogör för de utmaningar nämnden står inför 

budgetarbetet 2024. 

 

Rapport från Elitidrottsmiljökonferens i Stockholm 1–3 september 

Ari Leinonen (S) delar med sig av intryck från Elitmiljöidrottskonferensen i 

Stockholm. Konferensen genomfördes i anslutning till Finnkampen i 

friidrott. 

Beredningsansvariga 

Monica Svonni, enhetschef 

Stefan Hildingsson, fritidsdirektör 
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§ 52 

Diarienr: FN-2023/00004 

Anmälningsärenden/delegationsbeslut september 

2023 

Beslut 

Fritidsnämnden beslutar 

 

att godkänna redovisningen av delegationsbeslut och anmälningsärenden 

för september 2023. 

Ärendebeskrivning 

Delegationsbeslut 

Fritidsdirektör 

Delegationsbeslut 2023-08-24: Norrmjöle Broförening, Sista etappen av 

gångstig i Norrmjöle, tilläggsbeslut 7 669 kr, dnr: FN-2023/00028-4 

 

Föreningsbyrån 

Anmälningsärenden september, dnr: FN-2023/00004-22 

 

Anmälningsärenden 

Allmänna ärenden 

Inkommen skrivelse från Friluftsfrämjandet 2023-09-04: Information om 

skidanläggningen till idrotts- och fritidspolitikerna, dnr: FN-2023/00002-

174 

 

Kommunstyrelsens näringslivs- och arbetsutskotts beslut 2023-08-22 § 241 

”Remiss: Revidering av riktlinje styrande dokument”, dnr: FN-2023/00038-1 

Beredningsansvariga 

Elisabeth Anttu, nämndsekreterare 
 

 

 


